
 
AIZKRAUKLES NOVADA DOME 

  
Lāčplēša iela 1A, Aizkraukle, Aizkraukles nov., LV-5101, tālr. 65133930, e-pasts dome@aizkraukle.lv, www.aizkraukle.lv  

 SĒDES PROTOKOLS 
Aizkrauklē 

2023.gada 2.martā Nr.3  

 

Sēde sasaukta plkst.10.00, Aizkraukles kultūras centrs, Spīdolas iela 2, Aizkraukle 

Sēde uzsākta plkst. 10:00 

Sēdi atklāj plkst. 10:00 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā LIETVARIS ar elektronisko balsojumu par 

katru izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:     Leons Līdums 

 Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

         domes deputāti (16) Jurijs Maškovs, Evija Vectirāne, Anita Ostrovska, Jānis 

Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne,  Elita Kaņepēja, Gatis 

Gūtmanis, Dāvis Kalniņš, Guntis Libeks, Aigars Lukss,  

Aivars Miezītis, Uģis Rubenis, Zane Romanova, Uldis 

Dzērve, Einārs Zēbergs, Arvis Upīts Andris Zālītis, Dainis 

Vingris  

 Sēdē nepiedalās:   

domes deputāti (3)  Gatis Gūtmanis, Uģis Rubenis, Uldis Dzērve 

 

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

 Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektora vietnieks 

Kaspars Sniedzītis,  

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors 

Uldis  Riekstiņš,  

Pļaviņu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Ambainis, 

Neretas apvienības pārvaldes Juris Gorbačovs,  

Kokneses apvienības pārvaldes vadītāja Agrita Vagoliņa, 

Skrīveru pagasta pārvaldes vadītāja Santa Finstere, 

Jaunjelgavas apvienības pārvaldes vadītājs Uldis Albiņš, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas ekonomiste Sandra Benko, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vecākā ekonomiste 

Sandra  Rizga, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas ekonomiste 

Santa  Rimeiķe,  

Finanšu un grāmatvedības nodaļas ekonomiste Krista Dzene, 

Aizkraukles novada Sociālā dienesta vadītājs 

Edvarts  Pāvulēns,  

Aizkraukles novada Kultūras pārvaldes vadītāja 

Anta  Teivāne,  

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes vadītāja 

Sarmīte  Kļaviņa,  

Aizkraukles Sporta centra vadītājs Valdis Padoms,  

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Ilze Samsone, 
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Sēdes norise tiek fiksēta audio ierakstā. 

L.LĪDUMS iepazīstina ar sēdes darba kārtību. 

 

Aizkraukles novada dome, atklāti balsojot: ar 16 balsīm “PAR” (Jānis Sarmis Bajinskis, 

Ingūna Grandāne, Elita Kaņepēja, Guntis Libeks, Leons Līdums, Aigars Lukss, Jurijs Maškovs, 

Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne, Dainis Vingris, Andris Zālītis, 

Einārs Zēbergs), Dāvis Kalniņš un Aivars Miezītis balso ar roku, “PRET” – nav, “ATTURAS”  - 

nav, NOLEMJ: apstiprināt 2023.gada 2.marta sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

1. Par kustamas mantas nodošanu Ogres tehnikumam 

2. Par saistošo noteikumu Nr.2023/3 “Par Aizkraukles novada pašvaldības budžetu 

2023.gadam” apstiprināšanu 

 

Balsojums par 02.03.2023.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: "par"  -  

16 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Elita 

Kaņepēja, Guntis Libeks, Leons Līdums, Aigars Lukss, 

Jurijs Maškovs, Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Dainis Vingris, Andris Zālītis, 

Einārs Zēbergs), Dāvis Kalniņš un Aivars Miezītis balso ar 

roku 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

 

Apstiprināt 02.03.2023.sēdes darba kārtību 

1.§ 

Par kustamas mantas nodošanu Ogres tehnikumam 

Ziņo Leons Līdums: Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 73.panta pirmo daļu, trešo daļu, 

Publiskas personas mantas atsavināšanas likuma 5.panta pirmo daļu, 

42.panta otro daļu, 43.pantu, ievērojot to, ka jautājums izskatīts un 

atbalstīts Aizkraukles novada domes Apvienoto komiteju 23.02.2023. 

sēdē, Aizkraukles novada dome NOLEMJ:  

nodot Ogres tehnikumam kustamo mantu (pamatlīdzekļus) Latvijas 

Biškopības vēstures muzeja darbības nodrošināšanai. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

14 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis 

Kalniņš, Elita Kaņepēja, Leons Līdums, Aigars Lukss, 

Jurijs Maškovs, Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis 

Upīts, Evija Vectirāne, Dainis Vingris, Andris Zālītis, 

Einārs Zēbergs), Aivars Miezītis balso ar roku 

"pret" -  1 (Guntis Libeks) 
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"atturas" -  nav 

Nolemj:  

Pieņemt lēmumu Nr.133 Par kustamas mantas nodošanu Ogres tehnikumam 

 

Lēmums Nr.133 pievienots protokola pielikumā 

2.§ 

Par saistošo noteikumu Nr.2023/3  

“Par Aizkraukles novada pašvaldības budžetu 2023.gadam”  

apstiprināšanu 

Ziņo Leons Līdums:   
Ievērojot Aizkraukles novada domes Apvienoto komiteju 

23.02.2023. atzinumu, pamatojoties uz Pašvaldību likuma 10.panta 

pirmās daļas 1.punktu un 48.pantu, likumu „Par pašvaldību 

budžetiem” 30.pantu, Aizkraukles novada dome NOLEMJ: 

apstiprināt saistošos noteikumus Nr.2023/3 „Par Aizkraukles 

novada pašvaldības budžetu 2023.gadam” 

Jautā Aigars LUKSS: Jautājums par transportlīdzekļiem. Skatos, ka ir operatīvās nomas līgumi, 

gan pirkšana.  Kādi kritēriji? 

Atbild Uldis RIEKSTIŅŠ: Principā pamatdoma ir, ka tas ir operatīvais līzings, izņemot kaut 

kādus īpašus gadījumus. Īpašie gadījumi – kad ekonomiskāk ir pirkt lietotu transportu vai tas ir 

specializētais.  

Jautā Aigars LUKSS: otrs jautājums par datortehniku. No vienas puses sakām, ka mums ir jābūt 

progresīviem, jāvirzās uz priekšu, bet budžeta pozīcijā to nomazinām. 

Atbild Ilze SAMSONE: Es gan nepiekristu. Jā, varbūt skaitļos izskatās, ka esam nogriezuši, bet 

jāsaprot, ka budžets neatspoguļo to datortehniku, ko esam saņēmuši no Izglītības un zinātnes 

ministrijas, kas, ja nemaldos, jau ir 350 datori. Un tie mūsu izdevumu sadaļās nekur neparādās.[..] 

Šobrīd IT nodaļa strādā pie tā, lai izvērtētu katru pieprasījumu. [..] izveidojot jauno novadu, kad 

bija daudz iepirkumu konkrēti datortehnikai -  vismaz kas attiecas uz administratīvo darbu - līdz 

ar to šis nodrošinājums ir pietiekoši jauns.  

Izsakās Aigars LUKSS: Ja mēs paskatāmies vēsturē un tagad ar Pašvaldības izlīdzināšanas fondu, 

kā tas bija agrāk un kā tas šobrīd tiek sadalīts, tad tur to vienlīdzību īsti neieraugām. Tur ir nosacīti 

ieguvēji. 

Izsakās Ilze SAMSONE: Jūs minējāt vēsturisko mantojumu, kad bija finanšu izlīdzināšana, ja jūs 

paskatītos iepriekšējos gadus visu informāciju, tad redzētu, ka iepriekš nebija tā, ka visiem 

novadiem uz vienu iedzīvotāju vienāda summa sanāca. Bija mums bagātas pašvaldības un bija 

ne tik bagātas pašvaldības. Un faktiski šo izlīdzināšanas kopsummu mēs esam paņēmuši līdzi no 

2021.gada. Mēs esam ņēmuši vērā gan iedzīvotāju ienākuma nodokli, gan arī šo dotāciju. Un to 

struktūru pārdalījām arī jaunajā novadā. Tur arī var redzēt, ka Koknese bija bagātākais novads 

starp mums visiem. Protams, šo proporciju velkot no 2021.gada, tas arī nāk līdzi, 

Izsakās Guntis LIBEKS: Ja mēs skatāmies, kas paredzēts attīstībai, tad Neretai es tur neko 

nesaskatu, izņemot varbūt Marijas tilta pabeigšanu. Kā jūs domājat līdzsvarot attīstību, ka Neretai 

neviens projekts nav pat iecerēts. 
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Atbild Uldis RIEKSTIŅŠ: Tur es pilnīgi nepiekrītu. Šobrīd – gan tas pats ūdensvada projekts, 

[..] Mazzalves siltināšanas projekts, jā, ar problēmām, bet joprojām ir dienas kārtībā. [..] 

Runājām, ka komunālajā jomā ir daudz darāmā, arī katlu māja.. Tas nekur nav ierakstīts, bet 

šobrīd notiek sarunas, kā mēs Neretas pusē varētu modernās katlu mājas uzstādīt.  

Deputāta Aigara LUKSA priekšlikums:  

2022.gada nogalē Ziemassvētku paciņas tika aizstātas ar vienotu pārsteiguma pasākumu visās 

novada izglītības iestādēs. Kopumā šī iniciatīva ir vērtējama pozitīvi.2023.gada budžetā šāds 

vienots pasākums nav paredzēts. Tas nozīmē, ka būtībā atgriežamies pie vecās kārtības - katrs 

organizē kaut ko. Lai saglabātu un attīstītu jaunas tradīcijas, ierosinu budžetā paredzēt EUR 

10000 vienota pasākuma rīkošanai. Atbildīgais - Kultūras pārvalde. 

Izsakās Dainis VINGRIS: Pēdējā laikā daudz esmu runājis ar vecākiem, viņiem ir tāda izpratne, 

ka katrā mācību iestādē ir Vecāku padome, kur viņi diskutē, kā tad viņi grib, ko grib [..] Kāpēc 

mēs gribam atņemt vecākiem iespēju būt radošiem, iesaistīties tajā visā. 

Izsakās Aigars LUKSS: Kaut ko es īsti nesaprotu. Mēs teicām, ka vietējās iniciatīvas nav īsti labi, 

vajag kopīgu, vienotu skatījumu. Tika ātri paredzēts, noorganizēts pasākums, kur Kultūras 

pārvalde brauca pa novada iestādēm, bet šobrīd, ja to neieliekam 2023.gada budžetā, tad mēs 

pasakām, ka mūsu iniciatīva bija nepareiza. Caurumu 2022.gada beigās aizlāpījām, bet nākotnē 

mums to nevajag. 150 euro dažas iestādes ir paprasījušas, dažas – nav, vienā iestādē būs 

pasākums, kādā – nebūs. Žēl, ka to norokam nost. 

Izsakās Anta TEIVĀNE:[..] varbūt, sekojot Luksa priekšlikumam, varam mēģināt tās budžeta 

pozīcijas pārskatīt. 

Izsakās Leons LĪDUMS: Atceros, ka pagājušo gadu tas prasīja pārcilvēciskas pūles.ir noteikti 

laiki, kad pie tiem bērniem var piebraukt, novads ir liels.. 

Izsakās Aigars LUKSS: Var pirkt ārpakalpojumu, 10 tūkstoši ir pietiekami liela summa. Viss nav 

jādara pašiem. 

Izsakās Leons LĪDUMS: Katra institūcija varētu lemt, kā labāk, jo vienu Ziemassvētku vecīti 

visiem arī varbūt nav labākais. 

Izsakās Aigars LUKSS: Tad iedodam vēstījumu sabiedrībai, jo 2022.gada beigās daudzi vecāki 

sarosījās, uzņēmēji sarosījās, viņi sāka vākt naudu. Tad pasakām – būs 2023.gada beigās 

pašvaldības organizēts pasākums vai nebūs? 

Izsakās Leons LĪDUMS: Šo jautājumu varētu skatīt kādā no Izglītības komitejas sēdēm. 

Domes priekšsēdētājs aicina balsot par deputāta Aigara LUKSA priekšlikumu, atklāti balsojot: 

ar 5 balsīm “PAR” (Jānis Sarmis Bajinskis, Aigars Lukss, Elita Kaņepēja, Aivars Miezītis, Guntis 

Libeks) “Pret” - 9 (Ingūna Grandāne, Leons Līdums, Jurijs Maškovs, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Evija Vectirāne, Dainis Vingris, Andris Zālītis, Dāvis Kalniņš) “ATTURAS”  - 2 

(Einārs ZĒBERGS, Arvis UPĪTS), Aizkraukles novada dome NOLEMJ: 

priekšlikumu NORAIDĪT. 

Izsakās Jānis Sarmis BAJINSKIS: Atbildes uz jautājumiem rada priekšstatu, ka budžetu mēs 

skatām ļoti vispārīgi. Mums būtu jāskata daudz sīkāk, caur pašvaldības komitejām, jāķidā un 

jāskata, lai mēs visas šīs pozīcijas varētu saprast, lai nebūtu jautājumu saistībā ar sporta jomas 

apdalīšanu vai arī to, ka budžeta dalīšana tendēta uz noteiktām teritorijām, tas gan, protams, 

subjektīvs jautājums. 
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Izsakās Leons Līdums: Es gan varētu teikt, ka budžetu izskatījām ļoti savlaicīgi. Par to tika 

informēti visi deputāti. Paldies, Jāni, par to, ka Tu biji atnācis Neretas novada apvienības 

pasākumā, bet vēl ir arī citas apvienības. Nebija liegts skatīties detalizēti. Nepārtraukti varēja 

griezties pie ekonomista, izpilddirektora. 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

14 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Elita Kaņepēja, 

Guntis Libeks, Leons Līdums, Jurijs Maškovs, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis Upīts, 

Evija Vectirāne, Dainis Vingris, Andris Zālītis, Einārs 

Zēbergs) 

"pret" -  1 (Jānis Sarmis Bajinskis) 

"atturas" -  1 (Aigars Lukss) 

Nolemj:  

 

Pieņemt lēmumu Nr.134 Par saistošo noteikumu Nr.2023/3 “Par Aizkraukles novada 

pašvaldības budžetu 2023.gadam” apstiprināšanu 

 

Lēmums Nr.134 pievienots protokola pielikumā  

 

Sēdi slēdz plkst. 11:16 

 

Sēdes vadītājs 

domes priekšsēdētājs   ………………………  L.Līdums  ………………….. 

Sēdes protokoliste   ………………………  D.Naroga  …………………. 

 

 


